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Zápis zo zasadania Akreditačnej rady UNIZA  

 

Dátum zasadania:   24.2. 2023 

Miesto stretnutia:   zasadačka rektora AA306 

Prítomní:   prof. Ing. Ján Čelko, CSc., prof. Ing. Anna Križanová, PhD., prof. Ing. Pavol Rafajdus, PhD., 
prof. Ing. Alena Otčenášová, PhD., prof. Ing. Branislav Hadzima, PhD., prof. Ing. František Schlosser, 
PhD., doc. Ing. Stanislava Strelcová, PhD., Ing. Peter Čerňan, PhD., Bc. Boris Kollár 

Ospravedlnení:   prof. Ing. Antonín Kazda, CSc., prof. Ing. Martin Klimo, PhD., doc. RSDr. Jozef Matis, 
PhD., prof. Ing. Róbert Čep, PhD., Dr. h. c. Ing. Peter Fodrek, PhD., prof. Ing. Jaroslav Belás, PhD., Ing. 
Kristína Šajbanová 

Pozvaní:   doc. Ing. Miroslav Hrnčiar, PhD. 

 
 
Program: 
1. Otvorenie zasadania Akreditačnej rady UNIZA 
2. Návrh rozhodnutia o postupe pri úprave študijných programov v externej forme štúdia 
3. Návrh na zrušenie odboru HKaIK Aplikovaná mechanika, ktorý je uskutočňovaný na Strojníckej 

fakulte 
4. Návrh na zrušenie odboru HKaIK Súdne inžinierstvo, ktorý je uskutočňovaný na Stavebnej fakulte 
5. Predloženie Výročnej správy o činnosti Akreditačnej rady UNIZA  za r. 2022  za účelom jej 

schválenia Akreditačnou radou UNIZA (podľa čl. 7 ods. 1 písm. g  Smernice č. 210 Štatút 
Akreditačnej rady Žilinskej univerzity v Žiline) 

6. Rôzne a záver 

 

Ad 1. 
Rokovanie 1. zasadania Akreditačnej rady UNIZA (ďalej len AR UNIZA) v r. 2023 otvoril prof. Ing. Ján 
Čelko, CSc., predseda AR UNIZA. Privítal členov AR UNIZA a konštatoval, že rokovanie AR UNIZA je 
uznášaniaschopné, prítomní 9 členovia, ospravedlnení 8 členovia.  
Požiadal prof. Annu Križanovú, prvú podpredsedníčku AR UNIZA, o vedenie rokovania a odovzdal jej 
slovo. Prof. Križanová oboznámila členov s programom zasadnutia, ktorý prítomní členovia schválili. 
 
 
Ad 2. 
Dňa 25.4.2022 nadobudla účinnosť novela zákona č. 131/2002 Z.z. o vysokých školách a o zmene 
a doplnení niektorých zákonov, ktorou sa zjednotila štandardná dĺžka štúdia pre študijné programy 1. 
a 2. stupňa vysokoškolského štúdia v dennej a externej forme. Skrátila tak dĺžku štúdia v externej 
forme v 1. stupni zo 4 na 3 roky a v 2. stupni z 3 na 2 roky. K uvedenej novele poskytlo Ministerstvo 
školstva usmernenie, s ktorého znením prof. Križanová oboznámila prítomných. Navrhla postup ako 
legislatívnu zmenu realizovať v intenciách usmernenia a interných predpisov UNIZA. Keďže sa podľa 
usmernenia jednoznačne jedná o úpravu študijného programu je potrebné postupovať podľa Smernice 
č. 204/2021 Pravidlá pre vytváranie, úpravu, schvaľovanie a zrušenie študijných programov na Žilinskej 
univerzite v Žiline, konkrétne čl. 8 Pravidlá a postupy pri úprave študijného programu. Úprava sa týka 
20 študijných programov. Ich zmena bude spočívať v rozložení predmetov, a teda bude potrebné 
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pripraviť nové opisy študijných programov, informačné listy predmetov a študijné plány. Vzhľadom na 
to, že sa jedná o študijné programy, ktoré boli zosúladené so štandardami SAAVŠ a VSK UNIZA, navrhla 
prof. Križanová pre tento prípad prijať výnimku v procese úpravy študijného programu a to vynechať 
v procese úpravy vyjadrenie autority z praxe, ktorá sa už k programu vyjadrovala. Po krátkej diskusii 
prítomní členovia AR UNIZA rozhodli, že vyjadrenie autority z praxe sa ponechá aj vzhľadom na to, že 
sa jedná o úpravu malého počtu programov. 
Prof. Križanová určila skrutátorov zasadnutia AR UNIZA dňa 24.2.2023: doc. Ing. Stanislavu Strelcovú, 
PhD. a Ing. Evu Kocovú. 
Následne AR UNIZA schválila v tajnom hlasovaní Návrh rozhodnutia o postupe pri úprave študijných 
programov v externej forme štúdia: 
Výsledky hlasovania:   ZA: 9;   PROTI: 0;   počet neplatných hlasov: 0 

Hlasovacie lístky sú prílohou zápisu zo zasadania AR UNIZA. 

AR UNIZA schvaľuje Návrh rozhodnutia o postupe pri úprave študijných programov v externej forme 
štúdia.     
 
 
Ad 3 a 4. 
Návrh na zrušenie podľa čl. 6 Smernice č. 208/2021 Pravidlá pre získavanie práv, zosúlaďovanie práv, 
úprava a zrušenie práv na habilitačné a inauguračné konanie na Žilinskej univerzity v Žiline odboru 
HKaIK aplikovaná mechanika uskutočňovaného na Strojníckej fakulte a odboru HKaIK súdne 
inžinierstvo uskutočňovaného na Stavebnej fakulte prezentoval prorektor Rafajdus, druhý 
podpredseda AR UNIZA. Vysvetlil, že obidva odbory neboli akreditované pri akreditácii v r. 2014, 
a napriek tomu zostali uvedené na portáli VŠ. Ich zrušenie bolo schválené v kolégiu rektora. 
AR UNIZA sa v tajnom hlasovaní z celkového počtu 9 prítomných členov vyjadrila takto: 
za schválenie návrhu na zrušenie odboru HKaIK aplikovaná mechanika 
hlasovalo:   9 členov 
proti:   0  
počet neplatných hlasov:   0 

Hlasovacie lístky sú prílohou zápisu zo zasadania AR UNIZA. 

AR UNIZA schvaľuje Návrh na zrušenie odboru HKaIK aplikovaná mechanika uskutočňovaného na 
Strojníckej fakulte. 
 
AR UNIZA sa v tajnom hlasovaní z celkového počtu 9 prítomných členov vyjadrila takto: 
za schválenie návrhu na zrušenie odboru HKaIK súdne inžinierstvo 
hlasovalo:   9 členov 
proti:   0  
počet neplatných hlasov:   0 

Hlasovacie lístky sú prílohou zápisu zo zasadania AR UNIZA. 

AR UNIZA schvaľuje Návrh na zrušenie odboru HKaIK súdne inžinierstvo uskutočňovaného na 
Stavebnej fakulte. 
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Ad 5. 
Návrh Výročnej správy o činnosti Akreditačnej rady UNIZA  za r. 2022 prezentovala prítomným členom 
Ing. Eva Kocová, manažér kvality. V diskusii ku správe doc. Hrnčiar pripomenul významný medzník 
implementácie nového VSK UNIZA, schválenie procesnej mapy, a odporučil jednoznačne pomenovať 
činnosti v tabuľke prezentovanej správy.  
AR UNIZA po zapracovaní pripomienok aklamačným hlasovaním schválila Návrh Výročnej správy o 
činnosti Akreditačnej rady UNIZA  za r. 2022: 

Výsledky hlasovania:   ZA: 9;   PROTI: 0;   ZDRŽAL SA: 0 

AR UNIZA aklamačným hlasovaním jednomyseľne schválila Výročnú správu o činnosti Akreditačnej 
rady UNIZA  za r. 2022.     
 
 
Ad 6. 
V nadväznosti na bod. 2 programu prof. Otčenášová upozornila, že študijný program elektrotechnika 
1. st. v externej forme bol zosúladený v procese zosúlaďovania so štandardami SAAVŠ a VSK UNIZA v 3 
ročnej dĺžke štúdia, čo bolo v rozpore s novelou zákona č. 131/2002 Z. z.  
Prof. Križanová otvorila diskusiu k uvedenému zisteniu.  
AR UNIZA identifikovala uvedené zistenie ako nezhodu (nie systémovú nezhodu), preskúmala dôsledky 
a prijala nápravné opatrenie na odstránenie nezhody: 

1. vykonať preskúmanie opisov všetkých zosúladených študijných programov 1. a 2. stupňa 
v externej forme štúdia v zmysle  preverenia dĺžky štúdia platnej do 24. 4. 2022 (teda Bc.: 4 roky, 
Ing.: 3 roky) a o výsledku preskúmania informovať formou emailovej správy predsedu/1. 
podpredsedu AR UNIZA. 

Zodpovední:   dekani fakúlt UNIZA 
Termín:   31.3.2023 
 
2.  príprava opatrenia na odstránenie nedostatku: návrh študijného programu elektrotechnika,   

1. stupeň, externá forma, podaný na zosúladenie so štandardmi VSK v 3 ročnej dĺžke štúdia. 
O prijatom opatrení informovať predsedu/1. podpredsedu AR UNIZA písomne. 

Zodpovední:   dekan Fakulty elektrotechniky a informačných technológií UNIZA 
Termín:   17.4.2023 
 
Na záver zasadania predseda AR UNIZA poďakoval 1. podpredsedníčke za vedenie rokovania a 
prítomným za účasť a za aktívny prístup počas rokovania.  

 
 
 
prof. Ing. Ján Čelko, CSc. 

    predseda Akreditačnej rady UNIZA 
 
 
 
 
V Žiline dňa 1. 3. 2023 
Zapísala: Ing. Eva Kocová 


